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“We pay very high taxes, but with zero results. We have no infrastructure, healthcare and
education,” ZF says at the start of a campaign about how the government will spend the
195 million lei (45 billion Euro) it plans to collected from taxes in 2012, as the draft
budget shows.

  

An employee with a net average salary of 1,400 lei pays annual contributions to the state of
15,000 lei, which is half the price of a Dacia Logan. These include taxes no income (12,000 lei),
plus about 3,000 lei in VAT when going shopping. These sums are joined by the tax on profit
and other sorts of state revenue.

  

“A lower level of VAT and contributions to social insurance would increase the revenue level” or
“taxes on salaries are too high and work is overtaxed,” several Romanian entrepreneurs told ZF
commenting on the taxes and fees they have to pay every year.

  

“We are mainly bothered by the fact we don’t have an efficient administration, a correct legal
system, a decent sanitary system and even an education system adjusted to labor market
requirements,” says Marcel Barbut, owner of AdePlast construction materials manufacturer.

  

He added that although any company and employee wants to pay low taxes, the problem is not
in the amount itself but in what is being done with the collected money.

  

“I believe taxes on wages are too high and work is overtaxed,” says Filip Schwartz, the majority
shareholder and executive manager of Otter Distribution.

  

Another entrepreneur pleaded for lower VAT and social insurance contributions and said that
the collecting system is faulty and because f the high amounts, small enterprises do everything
possible not to pay. 

 1 / 3



Romanian entrepreneurs: We pay very high taxes, but with zero results. Where is the money going?

Written by Administrator
Wednesday, 23 November 2011 18:29 - Last Updated Wednesday, 23 November 2011 18:12

Antreprenorii români: Plătim taxe foarte mari, dar rezultatul e zero. Unde se duc banii?

„Plătim taxe foarte mari, dar rezultatul e zero. Nu avem infrastructură, sănătate şi
învăţământ” sustine ZF care a inceput o campanie referitoare la modul în care vor fi
gestionate cele 195 de miliarde de lei (45 mld. euro) pe care Guvernul estimează să le
strângă în anul 2012 la bugetul consolidat, după cum indică proiectul legii bugetului. 

 Un angajat cu un salariu mediu net lunar pe economie de 1.400 de lei plăteşte statului, anual,
contribuţii şi taxe de 15.000 de lei, adică atât cât o jumătate de Dacia Logan. Cum? Pentru a da
angajatului 1.400 lei, lunar, angajatorul plăteşte statului încă 1.000 de lei lunar - contribuţii
sociale şi taxe. Deci, cheltuiala sa totală lunară pentru a plăti un salariu de 1.400 lei net lunar
este de 2.400 de lei. La acest salariu, virează statului anual 12.000 de lei. Când, cu cei 1.400
de lei angajatul iese la cumpărături, el mai lasă statului, ca TVA, încă aproape un sfert din bani,
adică 3.000 de lei anual. Dacă are maşină, pentru fiecare litru achiziţionat plăteşte acciză de 2
lei. Dacă este şi fumător, dă statului 32 de bani pentru fiecare ţigară, ca acciză. Şi încă nu şi-a
plătit impozitul la casă şi locul de parcare.

  

Iată cum ajunge statul să-şi facă socotelile că va încasa din taxe şi impozite, în 2012, 195
miliarde de lei. La toate acestea se mai adaugă şi impozitul pe profit şi alte venituri ale statului.

"Un nivel mai redus al CAS şi al TVA ar creşte nivelul de încasări" sau "taxele pe salarii sunt
prea mari, iar munca este impozitată prea mult", au spus pentru ZF mai mulţi antreprenori
români care au comentat pe tema impozitelor şi taxelor plătite în fiecare an.  

"Cel mai tare ne deranjează că nu avem o administraţie eficientă, un sistem judiciar corect, un
sistem sanitar decent şi, mai nou, nici un sistem de învăţământ adaptat la noile cerinţe ale pieţei
muncii", spune Marcel Bărbuţ, proprietarul producătorului de materiale de construcţii AdePlast.

  

Antreprenorul român, care conduce o companie cu afaceri de 30,3 mil. euro în 2010, spune că
deşi orice companie sau persoană fizică îşi doreşte să plătească un impozit sau o contribuţie la
stat cât mai mică, problema nu este neapărat cât se plăteşte, ci ce se face cu aceşti bani.
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"Cred că taxele pe salarii sunt prea mari, iar munca este impozitată prea mult. ", spune Filip
Schwartz, acţionarul majoritar şi directorul executiv al Otter Distribution.

  

"Un nivel mai redus al CAS şi al TVA ar creşte nivelul de încasări." Petrescu, unul dintre cei mai
cunoscuţi şi activi antreprenori români din domeniul restaurantelor, crede că nu vom vedea însă
o reducere a taxelor şi impozitelor în 2012 din cauza presiunilor venite din partea FMI, deşi atât
în cazul TVA, cât şi în cazul CAS suntem campioni. "

  

El mai spune că sistemul de colectare este defectuos, iar taxele prea mari fac ca micii
antreprenori să fie greu de determinat să plătească. "Ei nu plătesc deloc."
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